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Protokół Nr 13 

z obrad  trzynastej sesji Rady Miejskiej w Więcborku, odbytej w dniu 25.11.2015r. 

 

Posiedzenie odbyło się w Sali Krajeńskiej Miejsko-Gminnego Ośrodka Kultury w Więcborku 

przy ulicy Pocztowej 2. 

Sesja trwała od godz. 12:30 – do godz. 14:35. 

Obecność według załączonej listy obecności. 

W sesji na 15 radnych udział wzięło 14 radnych, czyli quorum wymagane do podejmowania 

prawomocnych uchwał zgodnie z art. 14 ustawy o samorządzie gminnym / jedn.tekst Dz.U. 

Nr 142 poz. 1591 z późn. zm. /. 

Radna nieobecna usprawiedliwiona – p. Beata Lida 

Spoza Rady w obradach uczestniczyli: 

1. Burmistrz Więcborka      - Waldemar Kuszewski 

2. Zastępca Burmistrza Więcborka     - Jacek Masztakowski 

3. Skarbnik Gminy Więcbork     - Alina Kruk 

4. Radca Prawny UM Więcbork     - Michał Kania  

5. Dyrektor Biura Obsługi Oświaty Samorządowej w Więcborku - Danuta Zawidzka 

6. Zastępca Dyrektora Miejsko - Gminnego Ośrodka Pomocy  

Społecznej w Więcborku      - Izabela Szmaglińska 

7. Dyrektor Zakładu Gospodarki Komunalnej w Więcborku - Adam Kubiak 

8. Księgowa Zakładu Gospodarki Komunalnej w Więcborku - Grażyna Kamińska   

9. Kierownik Referatu Rolnictwa, Ochrony Środowiska i Dróg - Tomasz Fifielski 

10. Inspektor ds. Gospodarki Nieruchomościami UM Więcbork - Barbara Szmidt 

11. Inspektor ds. informacji Publicznej i Ochrony  

Danych Osobowych UM Więcbork    - Ewa Kiestrzyn – Kobus 

12. Przewodniczący Samorządu Mieszkańców Więcborka  - Ryszard Przybyłowski 

13. Redaktor „Krajeńskich Zeszytów Historycznych”  - Leszek Skaza 

14. Redaktor „Gazety Pomorskiej”     - Aleksander Knitter 

15. Redaktor Regionalnego Portalu Informacyjnego  - Paweł Szydeł 

16. Redaktor „Wiadomości Krajeńskich”    - Robert Lida 

 

Obradom przewodniczyła p. Grażyna Witczak – Przewodnicząca Rady Miejskiej  

w Więcborku. 

Porządek obrad: 

 

1. Otwarcie. 

2. Stwierdzenie quorum. 

3. Przyjęcie protokołu z XI i XII sesji Rady Miejskiej. 

4. Informacja Przewodniczącej Rady Miejskiej w Więcborku o działaniach podejmowanych 

w okresie między sesjami. 

5. Informacja Burmistrza Więcborka o pracy w okresie między sesjami. 

6. Interpelacje i zapytania radnych. 
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7. Przyjęcie uchwał w sprawie podatków i opłat lokalnych na 2016 rok: 

a) w sprawie określenia wysokości stawek podatku od nieruchomości oraz poboru tego 

podatku w drodze inkasa, 

b) w sprawie określenia wysokości stawek podatku od środków transportowych, 

c) w sprawie stawek opłaty targowej i jej poboru. 

8.  Rozpatrzenie wniosku Zakładu Gospodarki Komunalnej Spółki z o.o. w Więcborku  

o zatwierdzenie taryf dla zbiorowego zaopatrzenia w wodę i zbiorowego odprowadzania 

ścieków  - Podjęcie uchwały w sprawie zatwierdzenia taryf za zbiorowe zaopatrzenie w 

wodę i zbiorowe odprowadzenie ścieków ustalone przez Zakład Gospodarki Komunalnej 

Spółka z ograniczoną odpowiedzialnością w Więcborku. 

9. Podjęcie uchwały w sprawie zasad zwrotu wydatków za świadczenia z pomocy społecznej 

będące w zakresie zadań własnych gminy – usługi, pomoc rzeczowa, posiłki, zasiłki na 

ekonomiczne usamodzielnienie, zasiłki okresowe i zasiłki celowe przyznanych pod 

warunkiem zwrotu. 

10. Podjęcie uchwały w sprawie określenia kryteriów wraz z liczbą punktów oraz 

dokumentów niezbędnych do potwierdzenia spełniania kryteriów stosowanych na drugim 

etapie postępowania rekrutacyjnego do oddziałów przedszkolnych, dla których Gmina 

Więcbork jest organem prowadzącym. 

11. Podjęcie uchwały w sprawie zasad sprzedaży lub oddania w użytkowanie wieczyste 

nieruchomości gruntowych stanowiących własność Gminy Więcbork w związku z 

realizacją roszczeń wynikających z art.209a ustawy z dnia 21 sierpnia 1997 r. ustawy o 

gospodarce nieruchomościami. 

12. Podjęcie uchwały w sprawie wyrażenia zgody na nieodpłatne przejęcie przez Gminę 

Więcbork nieruchomości stanowiącej własność Skarbu Państwa, wykonawca prawa 

własności - Agencja Nieruchomości Rolnych oddział terenowy w Bydgoszczy. 

13. Podjęcie uchwały w sprawie wyrażenia zgody na nieodpłatne przejęcie przez Gminę 

Więcbork prawa użytkowania wieczystego nieruchomości stanowiących własność Skarbu 

Państwa, użytkownik wieczysty – Polskie Koleje Państwowe S.A. 

14. Podjęcie uchwały w sprawie wyrażenia zgody na nieodpłatne przejęcie przez Gminę 

Więcbork nieruchomości stanowiących własność Banku BGŻ BNP Paribas. 

15. Podjęcie uchwały w sprawie wyrażenia zgody na zamianę nieruchomości. 

16. Podjęcie uchwały w sprawie wyrażenia zgody na sprzedaż nieruchomości położonej w 

Nowym Dworze. 

17. Podjecie uchwały w sprawie w sprawie uchwalenia „Programu współpracy  

z organizacjami pozarządowymi oraz podmiotami prowadzącymi działalność pożytku 

publicznego na 2016 rok”. 

18. Podjęcie uchwały w sprawie zmian budżetu Gminy Więcbork na rok 2015. 

19. Podjecie uchwały w sprawie zmian Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Więcbork. 

20. Odpowiedzi na interpelacje i zapytania radnych 

21. Wolne wnioski i informacje. 

22. Zakończenie 

 

Przed realizacją powyższego porządku obrad Przewodnicząca RM udzieliła głosu Dyrektor 

Miejsko-Gminnego Ośrodka Kultury w Więcborku p. Joannie Soji – Tońskiej, która 

poinformowała i jednocześnie zaprosiła wszystkich radnych na zaplanowane przez Ośrodek  

w miesiącu grudniu imprezy i wydarzenia związane z ze zbliżającymi się Świętami Bożego 

Narodzenia. 

 

Ad. 3 Przewodnicząca RM p. Grażyna Witczak poinformowała, że protokoły z XI i XII 

sesji zostały napisane. Do dnia sesji nie wniesiono poprawek. Zapytała, czy ewentualnie ktoś  
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z radnych w danej chwili ma jakieś uwagi. Takowych nie zgłoszono, więc poddano protokoły 

pod głosowanie. 

Na sali 14 radnych 

Głosowanie nad Protokołem z XI sesji RM 

Protokół przyjęto jednogłośnie 

Na sali 14 radnych 

Głosowanie nad Protokołem z XII sesji RM 

 

Protokół przyjęto jednogłośnie 

 

Ad. 4 Informacja Przewodniczącej Rady Miejskiej w Więcborku dotycząca działań 

podejmowanych w okresie między sesjami. 

2.11.2015r. - rozmowa telefoniczna z przedstawicielem firmy dystrybuującej  szczepionki 

przeciwko pneumokokom. Kwestia dotyczyła wprowadzenia rzekomo bezpłatnego programu 

szczepienia dla dwulatków przeciwko pneumokokom ale ostatecznie okazało się, że nie jest to 

całkowicie bezpłatne. Połowę kosztu finansuje Urząd Marszałkowski, drugą połowę Gmina 

Więcbork. Po rozmowie z jednostką prowadzącą szczepienia na terenie gminy Więcbork 

okazało się, że większość dzieci z danego rocznika zostało już zaszczepione zatem aby nie 

wprowadzać nierówność, że ktoś wcześniej za szczepionkę zapłacił, a ktoś miałby otrzymać 

ją za darmo nie przyjęto proponowanego rozwiązania. Nie uczyniono tego również dlatego, 

że nie było żadnej gwarancji kontynuacji Programu tj. byłoby to działanie jednorazowe 

obejmujące maksymalnie czterdzieścioro dzieci. 

3.11.2015r. – otwarcie Tygodnia Kultury Chrześcijańskiej – msza święta inauguracyjna oraz  

wystawa haftu p. Korduli Rybarczyk.  

6.11.2015r. – udział w projekcji filmu „Bóg nie umarł”. Pozycja cieszyła się dużym 

zainteresowaniem ze strony młodzieży w efekcie czego pojawił się dodatkowy seans. 

7.11.2015r. – udział w wystawie malarstwa p. Ilony Liszki w Sypniewie. 

8.11.2015r. – udział w przedstawieniu zorganizowanym w Miejsko-Gminnym Ośrodek 

Kultury w Więcborku pt „Ballada o garbatym aniele”. 

9.11.2015r. – udział w obchodach 101 rocznicy urodzin mieszkanki Więcborka p. Wandy 

Krause. W godzinach popołudniowych tego samego dnia w Sali Lustrzanej MGOK Więcbork 

Przewodnicząca RM brała udział w rozstrzygnięciu konkursu plastycznego. 

11.11.2015r. – udział w przemarszu oraz mszy św. z okazji Święta Niepodległości. Tego 

samego dnia Przewodnicząca RM wzięła udział w „Wieczorze poezji i pieśni patriotycznej”, 

w MGOK Więcbork. 

12.11.2015r. – udział w wystawie haftu zorganizowanej przez Miejsko-Gminną Bibliotekę 

Publiczną w Więcborku  pt. „A mnie jest szkoda lata”. Prace wystawiało Koło Hafciarskie 

„Igłą Malowane”. W trakcie wystawy prowadzono rozmowy dotyczące organizacji „Jarmarku 

Krajeńskiego”, który obecnie wprowadzany jest do kalendarza imprez jako impreza 

towarzysząca „Dniom Więcborka”. Natomiast jest pomysł, aby imprezę tą uniezależnić od 

ww. wydarzenia kulturalnego i zorganizować  je jako odrębny projekt. 
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23.11.2015r. – udział w posiedzeniu połączonych Komisji Rady miejskiej w Więcborku tj. 

Komisji Oświaty, Kultury i Sportu, Komisji Budżetu i Finansów oraz Komisji Rolnictwa, 

Ochrony Środowiska, Infrastruktury Gminnej oraz Inwentaryzacji i Handlu. 

25.11.2015r. – udział Przewodniczącego Komisji Rolnictwa /…/ w imieniu Przewodniczącej 

RM, w posiedzeniu Rady Powiatowej Kujawsko - Pomorskiej Izby Rolniczej, w Zakrzewku. 

 

Ad. 5 Informacja Burmistrza Więcborka o pracy w okresie między sesjami. 

29.10.2015r. – udział w podsumowaniu Programu „Integracja i Aktywizacja” 

współfinansowanego ze środków funduszu pracy, realizowanego przez Miejsko-Gminny 

Ośrodek Pomocy Społecznej w Więcborku. W programie brało udział dziesięć osób 

bezrobotnych. Celem Programu była aktywizacja, przełamanie stereotypów i długotrwałego 

bezrobocia. 

2.11.2015r. – wyjazd ze Skarbnik Gminy Więcbork do Torunia, gdzie podpisano końcowy 

aneks poprzetargowy, dotyczący termomodernizacji budynków: Szkoły Podstawowej  

w Sypniewie i Miejsko Gminnego Ośrodka Kultury w Więcborku. Odebrano również weksel 

złożony na zaliczkę dotycząca realizacji budowy pomosty w Śmiłowie.  

3.11.2015r. – wspólnie z dziećmi, wychowankami Przedszkola Gminnego „Niezapominajka” 

w Więcborku Burmistrz przygotowywał kotyliony na uroczystości związane z Świętem 

Niepodległości. 

4.11.2015r. -  spotkanie z dr hab. p. Robertem Czaja z Uniwersytetu Mikołaja Kopernika  

w Toruniu. Omawianym tematem było opracowanie monografii Więcborka. Jest to kolejna 

grupa naukowców, która zwróciła się z propozycją opracowania monografii Więcborka  

i okolic, jednakże w tym przypadku jest to niejako zespolone z działaniami Lokalnej Grupy 

Działania „Nasza Krajna i Pałuki”. Gdyby Gmina zdecydowała się wejść w ten Projekt, to na 

pewno przy współfinansowaniu ze środków zewnętrznych aczkolwiek na dzień dzisiejszy nie 

wyklucza się też szukania innych możliwości finansowania tego typu opracowań.  

5.11.2015r. – spotkanie z przedstawicielem Związku Nauczycielstwa Polskiego p. Ewa 

Pirzgalską. W spotkaniu uczestniczyła ponadto Przewodnicząca Komisji Oświaty, Kultury  

i Sportu RM p. Beata Kopta, Dyrektor Biura Obsługi Oświaty Samorządowej w Więcborku  

p. Danuta Zawidzka. Rozmowy dotyczyły wynagrodzeń pracowników administracji i obsługi 

zatrudnionych w oświacie. Pierwotna propozycja była taka, aby wynagrodzenie podnieść  

jedynie tej części osób, które są najniżej uposażone. Jednakże po dłuższej analizie 

wywnioskowano, że jeżeli już podnosić to wszystkim albo nikomu. Opcja podwyżki dla 

wszystkich, która miałaby jakikolwiek sens, rodziłaby poważne konsekwencje finansowe, na 

które przynajmniej w roku 2016 Gminy nie stać. 

6.11.2016r. – udział XVI Konwencie Dyrektorów Powiatowych Zarządów Dróg 

Województwa Kujawsko-Pomorskiego. Konwent odbywa się cyklicznie, w tym roku miał on 

miejsce na terenie gminy Więcbork w Runowie Krajeńskim. Tematy poruszone na spotkaniu 

dotyczyły głównie dróg powiatowych ale także Programu, który ma zastąpić tzw. 

„Schetynówki”. W tym roku jest pierwszy nabór i dotyczy wniosków, które mają być 

realizowane w 2016 roku. Skala potrzeb – złożonych wniosków do środków zabezpieczonych 

na ten cel wygląda tak, że spłynęło 101 wniosków na kwotę 117.175.510,00 zł, natomiast 

dostępna alokacja na rok 2016, to 48.860.000,00 zł. Alokacja podzielona jest na dwie pule: 

drogi powiatowe i drogi gminne. tego samego dnia Burmistrz uczestniczył w ewaluacji, która 

odbyła się w Szkole Podstawowej w Więcborku. 

9.11.2015r. – udział w obchodach 101 rocznicy urodzin mieszkanki Więcborka p. Wandy 

Krause oraz w części posiedzenia Komisji Zdrowia, Pomocy Społecznej i Porządku 

Publicznego. 

10.11.2015r. – udział w Apel z okazji 97 Rocznicy Odzyskania Niepodległości. Uroczystość 

przygotowana była przez dzieci z Przedszkola Gminnego „Niezapominajka”. W tym dniu 
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również Burmistrz uczestniczył w spotkaniu z p. Leszkiem Skazą pt. „Polska Pieśń 

Patriotyczna” zorganizowanym w ramach Tygodnia Kultury Chrześcijańskiej w Miejsko-

Gminnej Bibliotece Publicznej w Więcborku 

11.11.2015r. – udział w uroczystościach związanych z obchodami Święta Niepodległości tj. 

uroczystym przemarszu i złożeniu kwiatów pod pomnikiem „Orła Białego”, mszy świętej 

oraz w godzinach wieczornych w „Wieczorze Poezji i Pieśni Patriotycznej” w MGOK 

Więcbork. Tego dnia na Placu Jana Pawła II ślubowanie złożyli uczniowie I klasy 

Mundurowej Liceum Ogólnokształcącego w Więcborku.  

12.11.2015r. – udział w spotkaniu z Dyrektorem Fundacji „Rozwoju Demokracji Lokalnej”  

p. Przemysławem Byś.  

13.11.2105r. – udział w obchodach 50-lecia istnienia Spółdzielni Mieszkaniowej w Sępólnie 

Krajeńskim. 

16.11.2015r. – udział w Konwencie Burmistrzów , Wójta i Starosty powiatu sępoleńskiego, 

na którym omawiano temat budowy chodników przy drogach powiatowych. Wcześniej  

zamysł był taki, by ZDP posiadał dwie ekipy, które będą wykonywały inwestycje 

„chodnikowe” na terenie powiatu. Tym razem omawiano możliwości i sposób finansowania 

tych ekip. W tym zakresie powstały małe rozbieżności stanowisk. O ostatecznych decyzjach 

w tym zakresie Rada Miejska zostanie poinformowana. Ponadto na Konwencie ustalono, że 

10 lutego 2016r. Powiat będzie organizował Targi Pracy i Edukacji, które mają być kierowane 

dla trzecich klas szkół gimnazjalnych tj. potencjalnych szkół ponadgimnazjalnych. Krótko 

omawiano także temat bezpłatnych porad prawnych, o których szerzej  Burmistrz informował 

radnych na poprzedniej sesji RM. 

17.11.2015r. – udział w Nadzwyczajnym Walnym Zebraniu członków Lokalnej Grupy 

Działania „nasza Krajna i Pałuki”, na którym został przyjęty poprawiony Statut LGD  oraz 

wybrano nową dziesięcioosobową Radę Decyzyjną. W skład tej Rady wchodzą trzy osoby  

z terenu gminy Więcbork: Pani Agnieszka Lach, Pan Paweł Toczko i Pan Waldemar 

Kuszewski. 

18.11.2015r. – spotkanie z przedstawicielami Gminy Czarnków z Wójtem Gminy  

p. Bolesławem Chwarściankiem na czele. Miejscem wizyty był Zespół Szkół w Sypniewie,  

a powodem wizyty była chęć zapoznania się z funkcjonowaniem sali gimnastycznej przy 

szkole, gdyż w planach mają budowę podobnej sali  i chcieli mieć w tym zakresie rozeznanie. 

18.11.2015r. – udział w Walnym Zgromadzeniu Wspólników Zakładu Gospodarki 

Komunalnej. Tego dnia nastąpiły zmiany w  Radzie Nadzorczej tj. odwołany został z niej  

p. Krzysztof Hoffman, a w jego miejsce  powołany p. Michał Kania. 

20.11.2015r. – udział w podsumowaniu roku Polskiego Związku Hodowców Gołębi 

Pocztowych w Więcborku. 

23.11.2015r. – podpisanie umowy na wykonanie zadania budowy i przebudowy budynku 

świetlicy przy Zespole Szkół w Sypniewie / wykonawca Firma „HANDKOR” p. Kazimierz 

Korczak Koronowo, oferta opiewa na kwotę 377.609,47 zł/ oraz udział w posiedzeniu 

połączonych Komisji Rady Miejskiej w Więcborku tj. Komisji Oświaty, Kultury i Sportu, 

Komisji Budżetu i Finansów oraz Komisji Rolnictwa, Ochrony Środowiska, Infrastruktury 

Gminnej oraz Inwentaryzacji i Handlu. 

25.11.2015r. – spotkanie z Dyrektorem NZOZ „PROVITA” p. Tomaszem Mesjasz w kwestii 

możliwości przejazdu przez działkę Spółki równiarki gminnej. Analizując stan prawny 

okazało się, że działka została tak wytyczona i tak sprzedana, że Spółka zakupiła również 

drogę która służy, jako dojazdowa do parkingu przy Ośrodku Zdrowia, który z kolei jest 

własnością Gminy. Po zakończeniu negocjacji radni poinformowani zostaną o dokonanych 

ustaleniach. 

 

Dodatkowe informacje: 
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 17.11.2015r. – rozstrzygnięto przetarg na wykonanie oświetlenia na Osiedlu Piastowskim, 

kwota która była na ten cel przeznaczona, to 53.000,00 zł. w przetargu brało udział 

sześciu oferentów – najwyższa oferta opiewała na kwotę 58.000,00 zł, najniższa 

31.980,00 zł i złożyła ją miejscowa Firma tj. ZUE Grabinski. 

 Nowo zakupiona równiarka będzie stała na placu przy Urzędzie Miejskim w miejscu 

przygotowanym. Teren ten będzie oświetlony i objęty monitoringiem. 

 

W tej części posiedzenia Burmistrz Więcborka na prośbę radnego Antczaka doprecyzował  

o jaką działkę chodzi  w przypadku przejazdu równiarki przez teren przy Ośrodku Zdrowia. 

 

Ad. 6. Interpelacje i zapytania radnych.  

1. Radny Stanisław Posieczek interpelował w sprawie wycinki sześciu drzew 

usytuowanych przy ul. 29 stycznia w Sypniewie naprzeciwko dawnej bazy GS.  

W związku z przybudowa chodnika przy drodze wojewódzkiej Nr 189 byłoby wskazane 

usunięcie ww. drzew ponieważ są wiekowe i przy większych porywach wiatru mogą 

stanowić zagrożenie. Będą też kolidowały z przebudowa chodnika. W miejsce usuniętych 

drzew proponuje się wykonać nowe nasadzenia. 

 Druga interpelacja radnego dotyczyła Wiejskiego Domu Kultury w Sypniewie, 

a w szczególności mieszczącej się w nim sali.  Sala ta jest ogrzewana, a nie ma 

możliwości korzystania z niej że względu na nakazy Sanepid –u. Mieszkańcy dopytują 

kiedy ewentualnie zostanie ona udostępniona do użytku.  

 Zgłosił też potrzebę interwencji odnośnie drzew znajdujących się w przypałacowym 

parku, które pochylają się niebezpiecznie w kierunku jezdni. Należałoby powycinać 

uschnięte konary. Ponadto przy ul Parkowej jedno z drzew zostało wycięte ale nie 

usunięto wyciętych elementów. 

2. Radny Andrzej Wenda  pytał o kontynuację wycinki topoli rosnących przy drodze 

wojewódzkiej z Sypniewa do Więcborka. Według wcześniejszych informacji miały zostać 

wycięte wszystkie topole ale wykonano to jedynie częściowo. Topola jest drzewem 

łamliwym i może zagrażać bezpieczeństwu kierowców. 

 Radny pytał również, czy przy okazji likwidacji linii kolejowej zostanie również 

zlikwidowany kłopotliwy most w Sypniewie mocno utrudniający komunikację 

samochodową, szczególnie dla pojazdów o większym tonażu. 

 Wskazał też na znany problem dotyczący fatalnego stanu nawierzchni drogi 

Dworcowej w Więcborku. W paru miejscach jest ona szczególnie niebezpieczna  

i zdaniem radnego wymagana byłaby szybka interwencja w tej sprawie. 

 Chciał wiedzieć, czy nowo zakupiona równiarka gminna, będzie wykonywała prace na 

terenie gminy Więcbork, czy też będzie pracowała na zlecenie innych podmiotów. 

 Radny zapytał, czy z racji zbliżających się świąt Burmistrz przewiduje jakieś nagrody 

dla pracowników Gminy. 

 Podziękował również w imieniu rolników z terenu Gminy Więcbork Burmistrzowi 

Więcborka, Referatowi Rolnictwa UM, a w szczególności Kierownikowi Referatu 

 p. Tomaszowi Fifielskiemu za ogrom pracy włożony w obsługę programu suszowego, 

dzięki czemu rolnicy otrzymali fundusze za utracone plony. 

 Wnioskował o usytuowanie na jezdni przy wjeździe w Aleję 600-lecia od strony  

ul. Starodworcowej poziomego znaku przejścia dla pieszych.  

3. Radny Jacek Kabattek nawiązując do rozbiórki linii kolejowej dopytywał, czy sołectwo 

Zakrzewska Osada coś na tej rozbiórce zyska. Mówił to w kontekście tego, że lokalny 

przedsiębiorca, który wywozi kruszywo korzysta z lokalnych drogi sołectwa mocno ją 

przy okazji dewastując, choć ma możliwość korzystania z innej utwardzonej trasy. 

Sołectwo w ramach swojego funduszu utwardza drogę, a w tej chwili wygląda ona jak 
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„ser szwajcarski”. Prosił, aby Burmistrz, bądź Kierownik Referatu Rolnictwa, Ochrony 

Środowiska i Dróg dokonał wizji lokalnej tej drogi i powziął w tej sprawie właściwe 

działanie. Powiat się zabezpieczył i w Zakrzewku postawił znak ograniczający przejazd 

sprzętu ciężkiego. Sam chętnie głosowałby za podniesieniem do maksymalnej stawki 

podatku od środków transportowych dla tego najcięższego transportu. Nie chciałby 

natomiast takiej sytuacji, kiedy lokalny przedsiębiorca zarobi raz na przewiezionym 

kruszywie, a drugi kiedy zleci mu się utwardzenie uszkodzonej nawierzchni. 

4. Radny Ryszard Kałaczyński apelował o zlokalizowanie poziomego przejścia dla 

pieszych na ul. Runowską. Z jednej strony chodnik został wykonany, więc należałoby 

kawałek chodnika położyć po drugiej stronie - przy sklepie i oznakowanie można byłoby 

wprowadzić.   

W tej części głos zabrała również Przewodniczący Samorządu Więcborka p. Ryszard 

Przybyłowski, który w imieniu mieszkańców ul. I Armii Wojska Polskiego i Osiedla 

Piastowskiego dopytywał o wykonanie chodnika wzdłuż ul. I AWP w kierunku Suchorączka. 

W ubiegłym roku wykonana została wycinka przydrożnych drzew i spodziewano się 

rozpoczęcia prac przy budowie chodnika. Chciał wiedzieć, czy na dzień dzisiejszy wiadomo, 

czy realizacja tej inwestycji nastąpi. 

Ad. 7 Projekty uchwał w sprawie podatków i opłat lokalnych na 2016 rok oraz kwestie 

dotyczące podatków ogółem omówiła Skarbnik Gminy Więcbork p. Alina Kruk. 

 

Podatki i opłaty lokalne oraz szczegółowe stawki zostały radnym przedstawione  

w stosownych materiałach / kalkulacje w zakresie poszczególnych rodzajów podatków/. 

Założenia do przyszłorocznego budżetu zakładają wzrost w zakresie podatków i opłat 

lokalnych o 1,7% tj. o wskaźnik inflacji o ile oczywiście umożliwiają to stawki maksymalne. 

W trzech przypadkach uchwały w zakresie podatków nie będą wywoływane z uwagi na fakt, 

że przyjmowane są stawki podane przez Ministra Finansów bądź ceny podane w komunikacje 

Prezesa GUS, które automatycznie stają się podstawa do naliczenia właściwego podatku. 

 

a) w sprawie określenia wysokości stawek podatku od nieruchomości oraz poboru tego 

podatku w drodze inkasa -  projekt zakłada następujące stawki: 

od gruntów: 

 związanych z prowadzeniem działalności gospodarczej bez względu na sposób 

zakwalifikowania w ewidencji gruntów i budynków - 0,75 zł od 1 m² powierzchni, 

 pod wodami powierzchniowymi stojącymi lub wodami powierzchniowymi płynącymi 

jezior i zbiorników sztucznych – 4,58 zł od 1 ha powierzchni, 

 pozostałych, w tym zajętych na prowadzenie odpłatnej statutowej działalności pożytku 

publicznego przez organizacje pożytku publicznego - 0,25 zł od 1 m² powierzchni, 

 niezabudowanych objętych obszarem rewitalizacji, o którym mowa w ustawie z dnia 

9 października 2015 r. o rewitalizacji (Dz. U. póz. 1777), i położonych na terenach, 

dla których miejscowy plan zagospodarowania przestrzennego przewiduje 

przeznaczenie pod zabudowę mieszkaniową, usługową albo zabudowę o 

przeznaczeniu mieszanym obejmującym wyłącznie te rodzaje zabudowy, jeżeli od 

dnia wejścia w życie tego planu w odniesieniu do tych gruntów upłynął okres 4 lat, a 

w tym czasie nie zakończono budowy zgodnie z przepisami prawa budowlanego – 3 

zł. od l m2 powierzchni; 

od budynków lub ich części: 

 mieszkalnych - 0,73 zł od 1 m² powierzchni użytkowej, 
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 związanych z prowadzeniem działalności gospodarczej oraz od budynków mieszkalnych 

lub ich części zajętych na prowadzenie działalności gospodarczej – 18,51 zł od 1 m² 

powierzchni użytkowej, 

 zajętych na prowadzenie działalności gospodarczej w zakresie obrotu kwalifikowanym 

materiałem siewnym – 10,68 zł od 1 m² powierzchni użytkowej, 

 związanych z udzielaniem świadczeń zdrowotnych w rozumieniu przepisów o 

działalności leczniczej, zajętych przez podmioty udzielające tych świadczeń – 4,65 zł od 1 

m² powierzchni użytkowej, 

 od pozostałych, w tym zajętych na prowadzenie odpłatnej statutowej działalności pożytku 

publicznego przez organizacje pożytku publicznego – 6,11 zł od 1 m² powierzchni 

użytkowej, 

 od budowli - 2% ich wartości określonej na podstawie art. 4 ust. 1 pkt. 3 i ust. 3-7 ustawy 

z dnia 12 stycznia 1991 r. o podatkach i opłatach lokalnych (t.j. Dz. U. z 2014 r. poz. 849 

z późn. zm.). 

 

Opinia połączonych Komisji RM Oświaty /…/, Budżetu /…/ i Rolnictwa /…/ - 

pozytywna. 

 

Uwag nie wniesiono  

 

Na sali 14 radnych 

 

Uchwałę podjęto jednogłośnie 

 

 

b) w sprawie stawek opłaty targowej i jej poboru. 

 

Ustala następujące wysokości dziennych stawek opłaty targowej: 

 

 przy sprzedaży krajowych produktów rolnych z samochodu, ciągnika, wozu, stoiska  

w wysokości 16,00 zł. 

 przy sprzedaży małych ilości produktów rolnych lub przemysłowych z ręki, kosza, 

wiadra, torby, skrzynki w wysokości 8,00 zł. 

 przy sprzedaży produktów przemysłowych i innych z samochodu, stoiska – od jednego 

zajętego sektora w wysokości 41,00 zł. 

 

Opłata targowa nie może przekroczyć kwoty 758,47 zł. dziennie. 

 

Opinia połączonych Komisji RM Oświaty /…/, Budżetu /…/ i Rolnictwa /…/ - 

pozytywna. 

 

Uwag nie wniesiono  

 

Na sali 14 radnych 

 

Uchwałę podjęto jednogłośnie 

c) w sprawie określenia wysokości stawek podatku od środków transportowych. 

 

Samochody ciężarowe o dopuszczalnej masie całkowitej pojazdu powyżej 3,5 tony i poniżej 

12 ton: 
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 powyżej 3,5 tony do 5,5 ton włącznie - 732,00 zł; 

 powyżej 5,5 ton do 9 ton włącznie - 818,00 zł; 

 powyżej 9 ton do poniżej 12 ton - 1.038,00 zł; 

 

Ciągniki siodłowe i balastowe przystosowane do używania łącznie z naczepą lub przyczepą o 

dopuszczalnej masie całkowitej zespołu pojazdów od 3,5 tony do poniżej 12 ton: 

 od 3,5 tony do poniżej 12 ton - 1.208,00 zł; 

 

Przyczepy i naczepy, które łącznie z pojazdem silnikowym posiadają dopuszczalną masę 

całkowitą od 7 ton i poniżej 12 ton, z wyjątkiem związanych wyłącznie z działalnością 

rolniczą prowadzoną przez podatnika podatku rolnego - 416,00 zł. 

 

Od autobusu, w zależności od liczby miejsc do siedzenia: 

 mniej niż 22 miejsca - 988,00 zł; 

 równej lub większej niż 22 miejsca - 2.062,00 zł; 

 

Opinia połączonych Komisji RM Oświaty /…/, Budżetu /…/ i Rolnictwa /…/ - 

pozytywna. 

 

Uwag nie wniesiono  

 

Na sali 14 radnych 

 

Uchwałę podjęto jednogłośnie 

 

d) Podatek rolny – naliczany w oparciu o średnią cenę skupu żyta. Cena ogłoszona  

w komunikacie została dość znacznie obniżona 53,75 zł za kwintal. W roku ubiegłym 

wynosiła 61,37 zł /57,20 zł przyjęta przez Gminę Więcbork/. Teraz z uwagi na spadek 

ceny  i propozycję utrzymania dotychczasowego poziomu działalności Burmistrz 

proponuje, aby stawkę z komunikatu utrzymać, jako podstawę naliczania podatku rolnego. 

 

e) Podatek leśny – wzorem lat ubiegłych do naliczania tegoż podatku Gmina przyjmuje 

maksymalną cenę drewna, jaka jest podawana w komunikacie GUS. W ubiegłym roku 

kształtowała się ona na poziomie 41,5470 zł. W tym roku jest nieco wyższa i wynosi 42, 

1894 zł. 

 

f) Opłata za psa – w tym przypadku Burmistrz proponuje utrzymać stawkę dotychczasową 

tj. 10,00 zł za psa. 

 

Opinia połączonych Komisji RM Oświaty /…/, Budżetu /…/ i Rolnictwa /…/ odnośnie 

ww. propozycji - pozytywna. 

 

Ad. 8 Wniosek Zakładu Gospodarki Komunalnej Spółki z o.o. w Więcborku  

o zatwierdzenie taryf dla zbiorowego zaopatrzenia w wodę i zbiorowego odprowadzania 

ścieków oraz projekt uchwały w sprawie zatwierdzenia taryf za zbiorowe zaopatrzenie  
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w wodę i zbiorowe odprowadzenie ścieków ustalone przez Zakład Gospodarki Komunalnej 

Spółka z ograniczoną odpowiedzialnością w Więcborku przedstawił Dyrektor ZGK  

w Więcborku p. Adam Kubiak. 

Wniosek stanowi Załącznik Nr 1 do niniejszego Protokołu /do wglądu w biurze RM oraz 

stronie BIP Gminy Więcbork/ 

Proponowane taryfy 

Lp. Taryfowa grupa odbiorców usług Cena Jednostka miary 

netto brutto 

 (z Vat) 
1. Gospodarstwa domowe, rolnicy, 

przedsiębiorcy, pozostali odbiorcy 

3,33 3,60 zł/m3  wody 

2. Gospodarstwa domowe, rolnicy, 

przedsiębiorcy 

6,58 7,11 zł/m3  ścieków 

3. Pozostali odbiorcy 3,37 3,64 zł/m3  ścieków 

 

Tabela 2. Opłaty abonamentowe w zakresie dostawy wody. 

 

Lp. Odbiorcy usług w zależności od natężenia 

przepływu 

Stawka Jednostka miary 

netto brutto  

(z Vat) 
1. Niskie natężenie przepływu  

 

4,17 4,50 zł/punkt 

pomiarowy/miesiąc 

2. Średnie natężenie przepływu  

 

18,00 19,44 zł/punkt pomiarowy/miesiąc 

 

Tabela 3. Opłaty abonamentowe w zakresie odprowadzania ścieków. 

 

Lp. Odbiorcy usług w zależności od natężenia przepływu Stawka Jednostka miary 

netto brutto  

(z Vat) 

1. Niskie natężenie przepływu  

 

3,24 3,50 zł/punkt pomiarowy/ 

miesiąc 

 

Tabela 4. Opłata abonamentowa  za odczyt i  rozliczenia wodomierzy wskazujących  pobór wody 

bezpowrotnie zużytej  tzw. podliczników. 
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Lp. Odbiorcy usług w zależności  

od natężenia przepływu 

Stawka Jednostka miary 

netto brutto  

(z Vat) 

1. Niskie natężenie przepływu  

 

2,32 2,51 zł/punkt pomiarowy/odczyt 

 

 

Tabela 5. Stawka opłaty za przekroczenie określonych w umowie warunków wprowadzenia ścieków 

przemysłowych do urządzeń kanalizacyjnych.  

Opinia połączonych Komisji RM Oświaty /…/, Budżetu /…/ i Rolnictwa /…/ - po 

burzliwej dyskusji w temacie Komisja ostatecznie nie doszła do porozumienia,  

a przeprowadzone głosowanie nie dało rozstrzygnięcia. 

 

Przewodnicząca RM otworzyła dyskusję. 

Radny Ryszard Kałaczyński przyznał, że na posiedzeniu Komisji głosował przeciwko 

proponowanym podwyżkom ponieważ nie był usatysfakcjonowany przedstawioną 

argumentacją. W dziale wody i ścieków Spółka wykazała zyski, więc był nieco rozdarty. 

Przekonało go miedzy innymi to, że ZGK chce inwestować, a jeżeli tak to podwyżka wydaje 

się być zasadna. Ponadto w związku z wybudowaną kanalizacją w Wituni Zakład musi 

odprowadzać 28.000,00 zł do Zarządu Dróg Wojewódzkich za umieszczenie instalacji  

w pasie drogi. Jest to niemały wydatek, który co roku ZGK będzie musiało ponieść. Niemniej 

radny zwrócił uwagę, że podwyższanie stawek nie do końca jest działaniem właściwym, gdyż 

będzie powodować to, że odbiorcy zaczną mocno oszczędzać, szukając alternatywnych 

sposobów pozyskiwania wody – szczególnie dotyczy to gospodarstw rolnych /studnie 

głębinowe/. Podsumowując radny powiedział, że z racji tego, iż w ubiegłym roku podwyżki 

nie było, stawki ZGK w Więcborku są najniższe w powiecie i Zakład chce inwestować, 

będzie głosował za przyjęciem proponowanych stawek. 

Przewodnicząca RM zamknęła dyskusję i przystąpiono do głosowania. 

Na sali 14 radnych 

 

Za przyjęciem uchwały głosowało  - 7 radnych 

Lp. Odbiorcy usług, dostawcy  ścieków przemysłowych Stawka Jednostka miary 

netto brutto 

 (z Vat) 

1. Za każde kolejne 10% powyżej dopuszczalnego 

wskaźnika zanieczyszczeń, 

 za każdy wskaźnik 

0,10 0,11 zł/m3 

2. Za przekroczenie o 1 stopień pH dopuszczalnego 

zakresu , 

za każdy stopień pH 

4,00 4,32 zł/m3 
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Przeciwnych    - 6 radnych 

Wstrzymał się od głosu  - 1 radnych 

 

 

Ad. 9 Projekt uchwały w sprawie zasad zwrotu wydatków za świadczenia z pomocy 

społecznej będące w zakresie zadań własnych gminy – usługi, pomoc rzeczowa, posiłki, 

zasiłki na ekonomiczne usamodzielnienie, zasiłki okresowe i zasiłki celowe przyznanych pod 

warunkiem zwrotu omówiła Zastępca Dyrektora Miejsko-Gminnego Ośrodka Pomocy 

Społecznej w Więcborku p. Izabela Szmaglińska. 

 

5 listopada zmieniła się ustawa o pomocy społecznej, która w kosmetyczny sposób 

wprowadziła zmianę do art. 96 ust.2 mówiący o katalogu świadczeń zależnych od dochodu 

przyznanych w skutek zwrotu. Chodzi tu o świadczenie dotyczące posiłków. Zgodnie  

z ustawą o pomocy społecznej osobom i rodzinom, których dochód przekracza kryterium 

dochodowe określone ustawą o pomocy społecznej może być przyznana pomoc w postaci 

zasiłków celowych, zasiłków okresowych, pomocy rzeczowej, posiłków i zasiłków na 

ekonomiczne usamodzielnienie się pod warunkiem zwrotu części lub całości wydatków na 

udzielone świadczenie. Zgodnie z ustawą o pomocy społecznej, rada gminy w drodze 

uchwały, określa zasady zwrotu wydatków za świadczenia z pomocy społecznej będące  

w zakresie zadań własnych gminy. 

 

Opinia Komisji Zdrowia /…/ - pozytywna 

Radni nie wnieśli uwag 

Na sali 14 radnych 

 

Uchwałę podjęto jednogłośnie 

Ad. 10 Projekt uchwały w sprawie określenia kryteriów wraz z liczbą punktów oraz 

dokumentów niezbędnych do potwierdzenia spełniania kryteriów stosowanych na drugim 

etapie postępowania rekrutacyjnego do oddziałów przedszkolnych, dla których Gmina 

Więcbork jest organem prowadzącym przedstawiła Dyrektor Biura Obsługi Oświaty 

Samorządowej w Więcborku p. Danuta Zawidzka. 

Przedłożony radnym projekt uchwały dotyczy postępowania rekrutacyjnego do oddziałów 

przedszkolnych na terenie gminy Więcbork. Kryteria, które zostały zaprezentowane   

w projekcie, to kryteria lokalne, które mają zastosowanie dopiero po wcześniejszym 

wypełnieniu i sprawdzeniu kryteriów ustawowych w trakcie postępowania rekrutacyjnego do 

oddziałów przedszkolnych w gminie Więcbork. Kryteria te to: 

 kryterium wieku, 

 aktywności zawodowej rodziców,  

 fakt uczęszczania rodzeństwa kandydata do placówki, 

 deklarowany przez rodzica czas pobytu dziecka w placówce. 

W paragrafie trzecim projektu przedstawione są rodzaje dokumentów, którymi będzie się 

okazywał rodzic ubiegając się o pobyt dziecka w oddziale przedszkolnym. Projekt jest 

wypadkowa zmian w prowadzonych w ustawie o systemie oświaty z 2013r. Organ 

prowadzący ustalając kryteria winien się przede wszystkim kierować potrzebami rodziców, 
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potrzebami lokalnymi. Kryteria zostały skonsultowane z dyrektorami gminnych placówek 

oświatowych. 

Opinia połączonych Komisji RM Oświaty /…/, Budżetu /…/ i Rolnictwa /…/ - 

pozytywna. 

 

Projekt nie wywołał dyskusji radnych. 

Na sali 14 radnych 

Uchwałę podjęto jednogłośnie 

 

Przewodnicząca RM ogłosiła dziesięciominutową przerwę w obradach. 

Po przerwie obrady wznowiono. 

Ad. 11 – 16 Projekty uchwał dotyczące gospodarowania mieniem Gminy Więcbork 

przedstawiła Inspektor ds. Gospodarki Nieruchomościami UM p. Barbara Szmidt. 

a) w sprawie zasad sprzedaży lub oddania w użytkowanie wieczyste nieruchomości 

gruntowych stanowiących własność Gminy Więcbork w związku z realizacją roszczeń 

wynikających z art.209a ustawy z dnia 21 sierpnia 1997 r. ustawy o gospodarce 

nieruchomościami. 

 

Projekt dotyczy stanów prawnych nieruchomości bezpośrednio przylegających do budynków 

mieszkalnych, wielo lokalowych, która umożliwi nabycie podwórka – najbliższego gruntu  

i w ten sposób sprawi, że działka taka pod budynkiem mieszkalnym wielo lokalowym spełni 

wymogi działki budowlanej. Oznacza to spełnienie kryteriów; dostępu do drogi publicznej, 

media znajdujące się na podwórku będą stanowiły własność poszczególnych lokatorów. To 

samo dotyczy budynków gospodarczych oraz garażowych. Dodatkowym atutem jest to, że 

aby zachęcić mieszkańców przewiduje się udzielanie wysokich bonifikat przy sprzedaży. 

Bonifikaty te nawiązują do obecnych stawek przy sprzedażach lokali mieszkalnych tzn. jeżeli 

sprzedawane jest podwórko na własność Gmina daje 90% bonifikaty od wartości ustalonej 

przez rzeczoznawcę, jeżeli oddawane jest w użytkowanie wieczyste ulga wynosi 64%.  

Zasady dotyczą wyłącznie podwórek stanowiących własność Gminy Więcbork. Wszyscy 

lokatorzy budynków wielo lokalowych zobowiązani są złożyć wniosek o nabycie podwórka. 

Wycena sporządzana jest przez rzeczoznawcę. Jeżeli  grunt oznaczony jest jako budowlany 

dodawana jest stawka VAT 23%. Pierwszą opłatę z tytułu użytkowania wieczystego ustala się 

na 25% ceny. Sprzedaż zawarta jest na podstawie aktu notarialnego, a wszystkie wcześniejsze 

podziały jeżeli takowe są konieczne są ustalane z nabywcami. Wszystkie koszty tj. 

geodezyjne, notarialne, wyceny, sądowe ponoszą właściciele lokali. Jeżeli jakieś podwórko 

poddane było kompleksowej modernizacji bonifikaty w tym przypadku nie obowiązują. 

 

Opinia połączonych Komisji RM Oświaty /…/, Budżetu /…/ i Rolnictwa /…/ - 

pozytywna. 

 

Przewodnicząca RM otworzyła dyskusję. 

 

Radny Kałaczyński pytał, co z ogródkami działkowymi przylegającymi do danego budynku 

mieszkalnego. 
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Inspektor UM odpowiedziała, że sprzedaż zawsze będzie rozpatrywana w kontekście danego 

przypadku. Dziś podejmowana jest uchwala o zasadach sprzedaży ale każdy wniosek który  

w tej sprawie spłynie będzie indywidualnie weryfikowany i Zarządzeniem Burmistrza dana 

nieruchomość będzie przeznaczana do sprzedaży. Jeżeli jakaś nieruchomość będzie miała ok. 

100m – 2000m i faktycznie spełniać będzie w całości role podwórka, to mogą tam być 

ogródki działkowe. Jeżeli lokatorzy  mają małe działki to mogą je nabyć. W przypadku kiedy 

działka będzie miała pół hektara i nie będzie korzystne dla Gminy zbycie w całości z tak 

dużymi bonifikatami, wtedy nastąpi rozdzielenie, tego co jest istotne – co stanowi sentencję 

podwórka od reszty. Jeżeli Gmina będzie miała pomysł na wykorzystanie „tej reszty”, to 

zostanie ona sprzedana w inny sposób bez bonifikat, bądź zagospodarowana na cele 

publiczne. 

 

Przewodnicząca RM zamknęła dyskusję. 

 

 Na sali 14 radnych 

 

Uchwałę podjęto jednogłośnie 

 

b) w sprawie wyrażenia zgody na nieodpłatne przejęcie przez Gminę Więcbork 

nieruchomości stanowiącej własność Skarbu Państwa, wykonawca prawa własności - 

Agencja Nieruchomości Rolnych oddział terenowy w Bydgoszczy. 

 

Przedmiotem projektu są dwie nieruchomości; działka oznaczona nr geodezyjnym 534/2  

o powierzchni 1006m i działka nr 533/2 o powierzchni 612m. Obie nieruchomości położone 

są w Wituni, w bezpośrednim sąsiedztwie wiaduktu kolejowego i sygnalizacji świetlnej – tam 

gdzie gmina wybudowała przepompownię ścieków w ramach inwestycji budowy kanalizacji. 

Druga działka służy jako droga dojazdowa do nieruchomości w Wituni. Cel przejęcia – na 

cele publiczne, jest jak najbardziej poprawny, więc gmina wystąpiła do Agencji z wnioskiem 

o przejęcie ww. nieruchomości i otrzymała odpowiedź pozytywną. Żeby to zadanie 

zrealizować potrzeba jest uchwała podjęta przez Radę Miejską. 

Opinia połączonych Komisji RM Oświaty /…/, Budżetu /…/ i Rolnictwa /…/ - 

pozytywna. 

 

Projekt nie wywołał dyskusji radnych 

Na sali 14 radnych 

 

Uchwałę podjęto jednogłośnie 

 

 

c) w sprawie wyrażenia zgody na nieodpłatne przejęcie przez Gminę Więcbork prawa 

użytkowania wieczystego nieruchomości stanowiących własność Skarbu Państwa, 

użytkownik wieczysty – Polskie Koleje Państwowe S.A. 

 



15 
 

Kolejny projekt uchwały dotyczy przejęcia nieruchomości stanowiących ulicę Dworcową  

w Więcborku. Są to działki: nr geodezyjny 175/1 obręb Więcbork 2 o powierzchni 1.4065 ha, 

nr geodezyjny 286/1 obręb Więcbork 2 o powierzchni 0.4994 ha. Dokładnie chodzi o ciąg 

ulicy Dworcowej od skrzyżowania z ul. Złotowską do skrzyżowania z ul. Aleja 600-lecia w 

Więcborku. Projekt tejże uchwały został skonsultowany z PKP i uzyskano odpowiedź, że 

 w takim kształcie może on zostać przyjęty. 

 

Opinia połączonych Komisji RM Oświaty /…/, Budżetu /…/ i Rolnictwa /…/ - 

pozytywna. 

 

Projekt nie wywołał dyskusji radnych 

Na sali 14 radnych 

 

Uchwałę podjęto jednogłośnie 

 

 

d) w sprawie wyrażenia zgody na nieodpłatne przejęcie przez Gminę Więcbork 

nieruchomości stanowiących własność Banku BGŻ BNP Paribas. 

 

Projekt zawiera aż dziesięć nieruchomości z czego pięć stanowią drogi, pięć rowy, 

położonych na terenie wsi Dorotowo, obręb wsi Sypniewo. Jeżeli chodzi o drogi, to i tak do 

tej pory utrzymywała je Gmina, zatem jest to niejako uregulowanie stanu prawnego. Bank 

zadeklarował bezpłatne przekazanie nieruchomości z realizacja tego jeszcze w tym roku. 

Opinia połączonych Komisji RM Oświaty /…/, Budżetu /…/ i Rolnictwa /…/ - 

pozytywna. 

 

Projekt nie wywołał dyskusji radnych 

Na sali 14 radnych 

 

Uchwałę podjęto jednogłośnie 

  

 

e) w sprawie wyrażenia zgody na zamianę nieruchomości. 

 

Do zamiany Przeznacza się nieruchomość niezabudowaną położoną w Więcborku obręb 

Więcbork 4 oznaczoną numerem ewidencyjnym 186/2 o powierzchni 0.0078 ha, stanowiącą 

własność Gminy Więcbork na nieruchomość niezabudowaną położoną w Więcborku obręb 

Więcbork 4 oznaczoną numerem ewidencyjnym 187/1 o powierzchni 0.0022 ha stanowiącą 

własność osoby fizycznej. Działka numer ewidencyjny 187/1 Więcborku obręb Więcbork 4 

stanowi część drogi gminnej ulicy Sportowej w Więcborku, zatem przejęcie jej jest w pełni 

uzasadnione. Strony ustaliły, że z uwagi na małą powierzchnie działki, z której odłączono 

część gruntu z przeznaczeniem na drogę, Gmina Więcbork w zamian wyznaczy nieruchomość 
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zamienną bezpośrednio sąsiadującą. W związku z różnica powierzchni osoba fizyczna – 

wnioskodawca zamiany p. Pawłowski dopłaci różnicę wartości spowodowaną zamianą.  

 

Opinia połączonych Komisji RM Oświaty /…/, Budżetu /…/ i Rolnictwa /…/ - 

pozytywna. 

 

Projekt nie wywołał dyskusji radnych 

Na sali 14 radnych 

 

Uchwałę podjęto jednogłośnie 

 

f) w sprawie wyrażenia zgody na sprzedaż nieruchomości położonej w Nowym Dworze. 

 

Sprzedaż dotyczy nieruchomości niezabudowanej oznaczonej numerem geodezyjnym 88/2 

położonej w Nowym Dworze obręb Nowy Dwór o powierzchni 0.2578 ha. Nieruchomość 

zostanie sprzedana w trybie przetargu nieograniczonego. Rada sołecka wyraziła pozytywną 

opinie odnośnie sprzedaży, a Gmina wystąpiła o warunki zabudowy dla gruntu. Wykonany 

został również podział geodezyjny celem wyodrębnienia istniejącego wcześniej na tej działce 

basenu przeciwpożarowego /w sposób umożliwiający konserwację ogrodzenia przy basenie/. 

 

Opinia połączonych Komisji RM Oświaty /…/, Budżetu /…/ i Rolnictwa /…/ - 

pozytywna. 

 

Projekt nie wywołał dyskusji radnych 

Na sali 14 radnych 

 

Uchwałę podjęto jednogłośnie 

 

 

Ad. 17 Projekt uchwały w sprawie uchwalenia „Programu współpracy  

z organizacjami pozarządowymi oraz podmiotami prowadzącymi działalność pożytku 

publicznego na 2016 rok” przedstawiła Inspektor ds. Informacji Publicznej, Działalności 

Gospodarczej i Danych Osobowych. 

 

Projekt ww. uchwały jest przygotowywany w oparciu o ustawę o działalności pożytku 

publicznego i wolontariacie. Zgodnie z przepisami musi być uchwalony do końca listopada 

roku poprzedzającego okres obowiązywania Programu. Dokument został przygotowany przy 

współpracy z przedstawicielami organizacji pozarządowych, zwłaszcza część dotycząca 

kryteriów przyznawania punktów w konkursie. Następnie zgodnie z przepisami projekt 

poddany został konsultacjom. Do dnia 23 listopada nie wpłynęła żadna uwaga ze strony 

organizacji pozarządowych. Na posiedzeniu połączonych Komisji RM zaproponowana 

została zmiana w tabeli dotyczącej przyznawanych punktów jeżeli chodzi o udział finansowy 

środków własnych i środków pochodzących z innych źródeł na realizację zadania publicznego 

w roku poprzednim. Przegłosowana zmiana skorygowała zapis i wprowadziła  weryfikowanie 
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udziału finansowego za okres trzech ostatnich lat. Do tej rubryki dodaje się taką rozpiskę 

procentową, jaka jest przy planowanym przez organizację udziale finansowym środków 

własnych lub środków pochodzących z innych źródeł na realizację zadania.  

 

   

Opinia połączonych Komisji RM Oświaty /…/, Budżetu /…/ i Rolnictwa /…/ - 

pozytywna. 

 

Radni nie wnieśli uwag 

 

Na sali 14 radnych 

 

Uchwałę podjęto jednogłośnie 

 

Ad. 18-19 Projekty uchwał finansowych Gminy Więcbork omówiła Skarbnik gminy 

Więcbork p. Alina Kruk. 

a) w sprawie zmian budżetu Gminy Więcbork na rok 2015. 

 

Zmiany dotyczyły: 

 

1. Zmniejszenia planu dochodów majątkowych w rozdz. 60016 § 6630 o kwotę 56.226,00 zł. 

dokonano w związku ze zmniejszeniem kosztów realizacji zadania pn.: „Modernizacja 

drogi dojazdowej do gruntów rolnych w technologii nawierzchni bitumicznej na dł. 0,850 

km w obrębie geod. Zarzewek cz. dz. 135 i dz. nr 210, 144/3, 144/4” 

2. Zwiększenia planu dochodów w rozdz. 75023 § 0690 o kwotę 1.100,00 zł. dokonano z 

tytułu zwrotu kosztów upomnień wysyłanych w związku z egzekucją zaległości 

budżetowych. 

3. Zmniejszenia planu dochodów w rozdz. 75023 § 0970 o kwotę 2.600,00 zł. dokonano z 

tytułu mniejszych niż planowano wpływów z tytułu dochodów różnych. 

4. Zwiększenia planu dochodów w rozdz. 75801 § 2920 o kwotę 80.000,00 zł. dokonano z 

uwagi na dochody z tytułu otrzymanej rezerwy części oświatowej subwencji ogólnej dla 

jst. 

5. Zwiększenia planu dochodów w rozdz. 75814 § 0920 o kwotę 3.000,00 zł. dokonano z 

uwagi na dochody z tytułu odsetek bankowych od środków zgromadzonych na rachunku 

bieżącym. 

6. Zwiększenia planu dochodów w rozdz. 75814 § 0960 o kwotę 6.556,63 zł. dokonano z 

uwagi na dochody z tytułu darowizny przekazanej przez:  

 Toruńskie Stowarzyszenie Pomocy Szkole dla SP w Więcborku z ramach 1% podatku              

(306,63 zł.), 

 Radę Rodziców ZS w Jastrzębcu na zakup pomocy dydaktycznych dla szkoły (6.250,00 

zł.) 

7. Zwiększenia planu dochodów w rozdz. 80101 § 0970 o kwotę 1.514,00 zł. dokonano z 

uwagi na wpływ premii wypłaconej ZS w Zakrzewku przez PUP za realizację zatrudnienia 

stażysty w ramach bonu stażowego. 

8. Zwiększenia planu dochodów w rozdz. 80113 § 0830 o kwotę 2.000,00 zł. dokonano z 

uwagi na wpływ dochodów za wynajem autokaru. 
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9. Zmian w planie dochodów i wydatków budżetowych w rozdz. 80195 o kwotę 68.688,50 zł. 

dokonano na podstawie umowy nr 1/M/2015 dotyczącej dofinansowania pracodawcom 

kosztów kształcenia młodocianych pracowników. 

10. Zwiększenia planu dochodów w rozdz. 85202 § 0970 o kwotę 1.500,00 zł. dokonano z 

uwagi na wpływ odpłatności za pobyt w domu pomocy społecznej w Kamieniu Kraj. 

11. Zwiększenia planu dochodów w rozdz. 85295 § 0970 o kwotę 220,00 zł. dokonano z 

uwagi na wpływ z tytułu zwrotu nienależnie pobranego zasiłku celowego (dożywianie). 

12. Zwiększenia planu dochodów w rozdz. 90015 § 0970 o kwotę 2.544,00 zł. dokonano z 

uwagi na wpływ odszkodowania z Towarzystwa Ubezpieczeń Wzajemnych "TUW" za 

zdewastowane lampy w Lasku Miejskim w Więcborku. 

13. Zmniejszenia planu wydatków budżetowych w rozdz. 60013 § 6300 o kwotę 70.000,00 zł. 

dokonano w związku z mniejszą niż planowano kwotą dotacji na wykonanie zadania pn.: 

„Budowa chodnika we wsi Witunia” związaną z ceną uzyskaną w przetargu na wyłonienie 

wykonawcy. 

14. Zwiększenie planu wydatków budżetowych w rozdz. 60016 § 4210 o kwotę 40.000,00 zł. 

dokonano w celu zakupu materiałów do bieżącego utrzymania i naprawy dróg gminnych, 

poboczy i chodników. 

15. Zwiększenie planu wydatków budżetowych w rozdz. 60016 § 4300 o kwotę 5.000,00 zł. 

dokonano w celu sfinansowania usług związanych z przebudową drogi gminnej w 

Runowie Kr. z pozyskanego gruzu betonowego pochodzącego z rozbiórki poszerzonych 

wjazdów do elektrowni wiatrowych (wał drogowy, transport gruzu). 

16. Zmniejszenia w planie wydatków inwestycyjnych w rozdz. 60016 § 6050 o łączna kwotę 

13.226,00 zł. dokonano w związku ze: 

 zwiększeniem o kwotę 5.000,00 zł. wykonania zadania pn.; „Budowa drogi wraz z 

odwodnieniem we wsi Runowo Kr.”, 

 zwiększeniem o kwotę 19.000,00 zł. wykonania zadania pn.; „Budowa dróg o 

nawierzchni z kostki betonowej na Osiedlu Łopiennik w Więcborku”, 

 zwiększeniem o kwotę 19.000,00 zł. wykonania zadania pn.; „Budowa dróg o 

nawierzchni z kostki betonowej wraz z odwodnieniem na ul. Lipowej i częściowo na ul. 

Brzozowej w Więcborku”, 

 zmniejszeniem o kwotę 56.226,00 zł. realizacji zadania pn.: „Modernizacja drogi 

dojazdowej do gruntów rolnych w technologii nawierzchni bitumicznej na dł. 0,850 km 

w obrębie geod. Zarzewek cz. dz. 135 i dz. nr 210, 144/3, 144/4”. 

17. Zwiększenie planu wydatków budżetowych w rozdz. 60095 § 4010, 4110, 4120 o kwotę 

26.000,00 zł. dokonano w celu zapewnienia środków finansowych z przeznaczeniem na 

zatrudnienie pracowników w ramach robót publicznych. 

18. Zmiany w planie wydatków pomiędzy rozdz. 75022 § 3030 a rozdz. 92109 § 6050 o kwotę 

7.000,00 zł. dokonano w celu wykonania nowego zadania inwestycyjnego pn.: „Zakup i 

montaż klimatyzatora w Sali Krajeńskiej Miejsko-Gminnego Ośrodka Kultury w 

Więcborku”. 

19. Zmiany w planie wydatków budżetowych w rozdz. 75023 pomiędzy paragrafami o łączna 

kwotę 40.100,00 zł. dokonano w następujący sposób: 

 zmniejszenie w § 4010 i § 4110 o łączną kwotę 69.100,00 zł. spowodowane zostało 

mniejszą od planowanej liczbą osób zatrudnionych w UM w Więcborku,  

 zwiększenie w § 4170 o kwotę 2.000,00 zł. wydatków związane jest ze sfinansowaniem 

umów zlecenie niezbędnych dla prawidłowego funkcjonowania UM w Więcborku, 

 zwiększenie o kwotę 27.000,00 zł. spowodowane zostało możliwością pełnego 

wykonania zadania pn.; „Utwardzenie terenu przy budynku administracyjnym Urzędu 

Miejskiego w Więcborku”. 
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20. Zmian w planie wydatków budżetowych w rozdz. 75075 pomiędzy paragrafami 4210 i 

4300 dokonano w celu sfinansowania realizacji filmu poświeconego biegowi pamięci na 

trasie Karolewo – Więcbork. 

21. Zmian w planie wydatków budżetowych w rozdz. 75412 oraz 92195 pomiędzy 

paragrafami o łączną kwotę 20,01 zł. dokonano dla prawidłowej realizacji przedsięwzięć 

wykonywanych przez Sołectwo Frydrychowo w ramach funduszu sołeckiego. 

22. Zmiany w planie wydatków budżetowych w dziale 801 i 854 podyktowane zostały 

bieżącym funkcjonowaniem oświaty Gminy Więcbork. 

23. Zwiększenie w planie wydatków inwestycyjnych w rozdz. 80101 § 6060 o kwotę 4.600,00 

zł. dokonano w celu wykonania nowego zadania inwestycyjnego pn.: „Zakup zmywarki 

gastronomicznej do Zespołu Szkół w Sypniewie”. 

24. Zmniejszenie planu wydatków budżetowych w rozdz. 85215 § 3110 o kwotę 44.880,00 zł. 

dokonano w celu sfinansowania zadań określonych w niniejszej uchwale. 

25. Zwiększenie planu wydatków budżetowych w rozdz. 90015 § 4210 o kwotę 6.000,00 zł. 

dokonano w celu zakupu ozdobnego oświetlenia ulicznego. 

26. Zwiększenie planu wydatków budżetowych w rozdz. 90015 § 4270 o kwotę 2.544,00 zł. 

dokonano w celu wykonania remontu uszkodzonych lamp ulicznych. 

27. Zwiększenie w planie wydatków inwestycyjnych w rozdz. 90015 § 6060 o kwotę 

14.600,00 zł. dokonano w celu wykonania nowego zadania inwestycyjnego pn.: „Zakup i 

montaż fontanny świetlnej”. 

28. Zwiększenie planu wydatków majątkowych w rozdz. 92109 § 6050 o kwotę 10.000,00 zł. 

dokonano w celu wykonania nowego zadania pn.: „Przebudowa zjazdu do świetlicy 

wiejskiej w Czarmuniu”. 

29. Załącznik dochodów i wydatków oprócz zmian zawiera także aktualne stany w zakresie 

planu finansowego w poszczególnych pozycjach budżetu z uwagi na błędy jakie pojawiły 

się w wersji papierowej w załącznikach do uchwały nr XII/79/2015 Rady Miejskiej w 

Więcborku z dnia 28.10.2015 r. 

30. Załączniki Plan dochodów i wydatków na zadania zlecone na 2015 r. zawiera rzeczywisty 

plan w poszczególnych pozycjach budżetu po wyeliminowaniu błędów opisanych 

powyżej. 
 

Opinia połączonych Komisji RM Oświaty /…/, Budżetu /…/ i Rolnictwa /…/ - 

pozytywna. 

 

Pytań ze strony radnych nie było 

 

Na sali 14 radnych 

 

Uchwałę podjęto jednogłośnie 

 

 

 

b) w sprawie zmian Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Więcbork. 

 

Zmian w WPF w 2015 r. dokonano z uwagi na zmiany w planie dochodów i wydatków. 

Ponadto, od 2016 r. WPF został dostosowany (w tym także załącznik przedsięwzięć) do 
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danych zawartych w projekcie Wieloletniej Prognozy Finansowej załączonej do projektu 

budżetu Gminy Więcbork na 2016 r.  

Opinia połączonych Komisji RM Oświaty /…/, Budżetu /…/ i Rolnictwa /…/ - 

pozytywna. 

 

Pytań ze strony radnych nie było 

 

Na sali 14 radnych 

 

Uchwałę podjęto jednogłośnie 

 

Ad. 20 Odpowiedzi na interpelacje i zapytania radnych udzielił Burmistrz Więcborka  

p. Waldemar Kuszewski. 

/Odp. na interp. radnego S. Posieczek/ 

 W sprawie wycinki drzew przy ul. 29 stycznia w Sypniewie Gmina zweryfikuje  własność 

działki na której znajdują się drzewa. Jeżeli  stoją one w pasie drogi wojewódzkiej zwróci 

się do Zarządcy Drogi tj. Zarządu Dróg Wojewódzkich. 

 Konieczność wykonania wycinki dotyczącej drzew w parku zgłoszona zostanie 

właścicielowi nieruchomości. 

 Sala Wiejskiego Domu Kultury została zamknięta z uwagi na nakaz Sanepid-u odnośnie 

remontu pomieszczenia. W bieżącym tygodniu Burmistrz wspólnie ze swoim Zastępca był 

obejrzeć salę i decyzja jest taka, aby jeszcze w tym roku została położona nowa papa na 

dach, która wyeliminuje największy problem – zaciekanie sufitu. Najlepszym 

rozwiązaniem byłoby kompleksowe podejście do tematu tj. termomodernizacja obiektu 

wraz z remontem sali. Niestety na dzień dzisiejszy trudno jest określić termin, kiedy taka 

inwestycja będzie możliwa, dlatego podjęto decyzję o wyremontowaniu dachu obiektu. 

Niemniej w dalszym ciągu Gmina będzie szukała i analizowała możliwość pozyskania 

środków zewnętrznych  

/Odp. na interp. radnego A. Wendy/ 

 Z informacji pozyskanej od Kierownika Referatu UM p. Tomasza Fifelskiego wynika, że 

cześć topoli, leżących przy drodze wojewódzkiej Sypniewo – Więcbork mieści się na 

działkach prywatnych stąd też o wycinkę musiałby się zwrócić właściciel. Sytuacja 

zostanie przeanalizowana, być może trzeba będzie w tej kwestii rozmawiać  

z indywidualnymi osobami. 

 Gmina zwracała się do PKP o przekazanie kruszywa, które jest na likwidowanej linii 

kolejowej i uzyskała odpowiedź, że zostanie ono przekazane po zakończeniu  całego 

procesu. W piśmie mowa była również o przekazaniu całej infrastruktury, zatem mostu 

również. Jeżeli PKP go nam przekaże i będziemy chcieli go rozebrać, to musimy zrobić to 

na własny koszt.   

 Stan nawierzchni ulicy Dworcowej jest znany. Służby gminne przyjrzą się obecnej 

sytuacji i przeanalizują, co w danym momencie można zrobić. Należy jednak pamiętać, ze 

nie jest to własność Gminy Więcbork i teoretycznie nie powinna ona w niego inwestować. 

Mając jednakże na względzie bezpieczeństwo ruchu drogowego zostanie sprawdzone, jak 

bieżąco można problemowi zaradzić.   
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 Nowo zakupiona równiarka gminna w pierwszej kolejności będzie wykonywała prace na 

terenie gminy Więcbork wynikające z zakresu obowiązków Gminy. Jeżeli pojawi się 

zapotrzebowanie, a sprzęt będzie wolny, to również będą świadczone usługi. 

 Możliwość wykonania przejścia dla pieszych przy Alei 600-lecia zostanie 

przeanalizowana. Przejście musi łączyć dwa ciągi piesze tzn. dwa chodniki.  

W przedmiotowej lokalizacji chodnik jest prawdopodobnie tylko po jednej stronie.  

 Tematu prezentów dla pracowników na święta Burmistrz jeszcze nie podejmował ale 

radny uświadomił mu, że czas ten zbliża się „wielkimi krokami. Będzie zatem musiał 

zastanowić się, co w tym względzie. 

/Odp. na interp. radnego J. Kabattek/ 

 To, czy Gmina coś zyska z rozbiórki linii kolejowej okaże się po zakończeniu procesu 

likwidacji. Być może okaże się, że wyciąganie ego, co pozostanie nie będzie dla Gminy 

opłacalne, bo koszty transportu i załadunku przewyższą wartość pozyskanego materiału. 

Co do stanu drogi, to według informacji Kierownika Referatu UM p. Fifielskiego znaczna 

jej części została już utwardzona gruzem przez przedsiębiorcę korzystającego z przejazdu 

tą trasą. 

/Odp. na interp. radnego R. Kalaczyńskiego/ 

 Wniosek dotyczący przejścia na ul. Runowską podobny do zgłoszonego przez radnego 

Wenda. Gmina zwróci się do Zarządu Dróg Wojewódzkich z tą inicjatywą. 

 

W tej części Burmistrz Więcborka odpowiedział również na pytanie zadane przez 

Przewodniczącego Samorządu Mieszkańców p. Ryszarda Przybyłowskiego. 

 W przypadku drogi przy ul. I Armii Wojska Polskiego mowa o drodze, której 

właścicielem jest Zarząd Dróg Powiatowych. Temat budowy chodnika przewija się już od 

dłuższego czasu ale na dzień dzisiejszy nie ma informacji, by Zarząd Dróg Powiatowych 

w tej kwestii czynił jakiekolwiek kroki w kierunku realizacji zadania tj. wykonywał 

dokumentację, czy przewidywał, to w inwestycjach na kolejny rok. Niemniej Gmina 

skieruje zapytanie w tej sprawie do Zarządu Dróg Powiatowych i Starosty Powiatu. 

Ad. 21 Wolne Wnioski i informacje. 

Przewodnicząca RM poinformowała, że kolejna sesja odbędzie się 23 grudnia  

o godz.10:00. Prosiła również, by po zakończonej sesji pozostali na sali członkowie 

Prezydium Rady oraz Przewodniczący poszczególnych Komisji RM w związku  

z przygotowaniem planów pracy poszczególnych Komisji oraz planu pracy Rady na kolejny 

rok. 

Radna Anna Łańska nawiązując do pytania zadanego przez Przewodniczącego Samorządu 

Mieszkańców Więcborka i jednocześnie uzupełniając wypowiedź Burmistrza w sprawie 

remontu drogi i budowy chodnika przy ulicy I Armii Wojska Polskiego w Więcborku 

przypomniała, że w miesiącu kwietniu składała interpelację ww. kwestii. Otrzymała 

odpowiedź z Zarządu Dróg Powiatowych  w Sępólnie Krajeńskim, która generalnie 

sprowadza się do stwierdzenia, że w związku z wprowadzeniem przez Powiat programu 

naprawczego inwestycja, o której mowa nie może być przez Zarząd Powiatu wykonana, 

dofinansowana, czy nawet rozpoczęta. Zarząd Powiatu wyraża chęć wykonania zadania, 

aczkolwiek w obecnej sytuacji decyzji takiej nie mogą podjąć. Radna prosiła też, by na 
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przyszłość w razie pytań Przewodniczący Samorządu niekoniecznie czekał do sesji, a zwracał 

się do niej bezpośrednio. Wówczas poinformuje go o wszystkich podejmowanych przez nią  

działaniach i zgłaszanych interpelacje oraz o tym, co w najbliższym czasie realizowane będzie 

na Osiedlu Piastowskim.  

Informacje Burmistrza: 

 Prace na dachu WDK trwają od dnia poprzedzającego sesję tj. 24.11.2015r. w ciągu 

najbliższych dwóch dni zadanie zostanie wykonane. 

 Gmina zwracała się do Zarządu Dróg Wojewódzkich o ujęcie w planie zadań remontu  

i modernizacji ulicy Hallera w Więcborku. W odpowiedzi uzyskano odpowiedź, że ZDW 

umieścił, to zadnie w planie budżetu na rok 2016  w ramach modernizacji dróg. Jeżeli  

w tej formie budżet ZDW i zadania w nim umieszczone zostaną przyjęte, to w kolejnym 

roku można liczyć na wykonanie remontu i modernizacji ulicy Hallera w Więcborku. 

 Montaż świateł pulsujących od godz. 22:00 – 6:00  oraz strzałki prawo skrętu  

z ul. Złotowskiej w ul. Dworcową – ZDW odpowiedział, że w sprawie wyposażenia 

sygnalizacji świetlnej o nową grupę sygnału –tj.  „zielonej strzałki” wydaje opinie 

pozytywną ale zmiana musi zostać poprzedzona analizą, czy w istniejącym systemie 

można dołączyć jeszcze ten element. Natomiast odnośnie włączenia światła pulsującego  

w godzinach nocnych zostanie zlecone wykonanie audytu bezpieczeństwa ruchu 

drogowego.  

 Na sesji podjęta została uchwala dotycząca przejęcia ul. Dworcowej, została ona 

zatwierdzona przez PKP, jednak najprawdopodobniej w czwartym kwartale nie nastąpi 

przekazanie drogi z uwagi na procedury trwające w PKP. 

 Rozstrzygnięty został przetarg na zakup energii elektrycznej na 2016 rok. W części 

pierwszej – „Dostawa energii do lokali i obiektów” wygrała Firma „Energa Obrót S.A.”  

z ceną jednostkową brutto za megawatogodzinę 256,33zł /w tym roku 286,22zł/. W części 

drugiej – „Dostawa energii dla potrzeb oświetlenia” wygrała „ENEA S.A.” z ceną 

jednostkową netto za megawatogodzinę 230,62zł /w tym roku 261,99zł/. należy mieć 

nadzieję, że za oświetlenie uliczne Gmina zapłaci mniej, a mając na względzie powstanie 

nowych punktów świetlnych kwota przynajmniej się zbilansuje, a  Gmina nie zapłaci 

więcej. 

Radny Posieczek powracając do kwestii wspomnianej przez Burmistrza Więcborka rozmowy 

z Prezesem Spółki „PROVITA” odnośnie działek i przejazdu gminnej równiarki wskazał, że 

działka pomiędzy Urzędem Gminy, a MGOPS została sprzedana Spółce z 90% bonifikatą, a 

potem nabyła ona budynek przychodni i zrezygnowała z planów budowy nowego Ośrodka na 

ww. działce. Radny chciał wiedzieć, jak obecnie kwestia ta wygląda.  

 

Burmistrz Więcborka sprostował, że działka ta według jego wiedzy na pewno nie została 

sprzedana z 90% bonifikatą. Cena sprzedaży tej działki w ramach przetargu netto wynosiła 

około 141.000,00 zł. Spółka nie zamierza inwestować w tą działkę z wiadomych względów. 

Ma w tej chwili budynek i potrzebuje środków, żeby go doprowadzić do odpowiedniego stanu 

technicznego. Pojawiła się możliwość wykupienia tej działki przy Urzędzie, pytanie tylko za 

ile i czy Gminę będzie na to stać. Lokalizacja działki jest atrakcyjna ale nie tak bardzo 

atrakcyjna dla inwestora. Wbrew pozorom tam raczej zjazdu na działkę od strony ulicy 

Mickiewicza i Pocztowej się nie uzyska, zatem dojazd trudny. Teren samej nieruchomości 

geologicznie nieciekawy. Temat pozostaje otwarty.  
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Radny Ryszard Kałaczyński  zabrał głos w kwestii diet pobieranych przez radnych. Uważał, 

że artykuł, jaki pojawił się ostatnio na łamach „Wiadomości Krajeńskich” jest krzywdzący.  

W artykule wytyka się radnym ględzenie, bezczynność i branie za to kasy. Mówił, że w jego 

przypadku dieta ta oscyluje w granicach 500,00 zł, więc nie wie, o jakich radnych chodziło  

w publikacji, i jakie wielkie pieniądze. Sam miał do czynienia z ludźmi z różnych stron 

Polski, którzy dziwili się tak niskiemu uposażeniu radnego w gminie Więcbork porównując je 

z dietami, jakie otrzymują radni w ich samorządach. On za swoją dietę nie tylko „ględzi” ale 

też udziela się społecznie np. poprzez prelekcje prowadzone w szkołach. Przewodnicząca RM 

natomiast na każdej sesji przedstawia swoje działania podejmowane miedzy sesjami RM. 

Deklarował ponadto, że na 2017 rok będzie wnioskował o podwyższenie diet radnym. 

Mamy wolność słowa, każdemu wolno pisać „co mu ślina na język przyniesie” i li tylko od 

uczciwości zależy, czym się media zajmują. Są to takie samy podmioty gospodarcze, jak 

wiele innych i głównym ich celem jest zysk. Z mojego punktu widzenia nie ma koniczności 

ochrony honoru radnych, bo wyborcy oceniają nas jako radnych. Wybrali nas, dają nam 

cenzurki, wiec głównie powinniśmy skupić się nie na tym, co piesze o nas prasa, czy w ogóle 

czym zajmują się media, a nad tym żeby gospodarować tą gminą tak jak obiecaliśmy: mądrze, 

oszczędnie. A czy to koniecznie musi się wiązać ze zmniejszaniem tak niewielkiej części 

budżetu Gminy, jaką stanowią diety ? Być może byłby to dobry przykład. Nie zadziało się tak 

i tyle –mówiła Przewodnicząca RM. Kontynuując odniosła się też do wcześniejszej 

wypowiedzi Wiceprzewodniczącej mówiąc, że biuro Rady jest otwarte i jeżeli ktoś z radnych 

widzi taką potrzebę może ustalić dyżury i podać to do publicznej wiadomości.  

 

Na tym obrady zakończono. 

Przewodnicząca RM słowami „zamykam obrady trzynastej sesji Rady Miejskiej  

w Więcborku”, zamknęła obrady. 

 

Prot. I. Mrozek 

 

Przewodnicząca Rady Miejskiej 

w Więcborku 

 

/-/ mgr Grażyna Witczak 

 

 

 

 

 


